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VI SAZIV  

Jesenje zasedanje  

 

Komisija za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovacije i 

preduzetništvo 

Sednica br. 49  

Priština, 17.12.2018, u 11:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-303  

 

                                                                    ZAPISNIK 

 
 

Sednici su učestvovali: predsednik, Ismajl Kurteshi, Teuta Haxhiu, Mufera Shinik, Fidan 

Rekaliu, Abdyl Salihu, Driton Çaushi, Arbërie Nagavci i  Albulena Balaj–Halimaj. 
 

Odsutni: Valentina Bunjaku–Rexhepi, Verica Çeraniq i  Nezir Çoçaj. 

 

Drugi učesnici:, Mevlide Shamolli-MF, predstavnici kancelarije EU, i KDI i predstavnici 

medija. 
 

Pomoćno osoblje komisije: Lule Ymeri i Shaip Goxhuli. 

 

Sednicom predsedavao, predsednik komisije, Ismail Kurteshi,  

 

Za ovu sednicu predložen je ovaj,  

                                                          Dnevni red : 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa održanih sednica od 5.12.2018 i  10.12.2018; 

3. Razmatranje izveštaja sa preporukama o Nacrtu zakona br.06/L-073 o statusu 

albanskih obrazovnih radnika Republike Kosova od školske god. 1990/91 do školske 

god. 1998/99; 

4. Sastanak komisije sa članovima Državnog Saveta o kvalitetu  KAO; 

5. Razno. 

 

1. Predsednik je utvrdio da su ispunjeni uslovi za početak rada komisije i otvorio je sednicu 

sa predlogom o uklanjanju četvrte tačke dnevnog reda: Sastanak komisije sa članovima 

Državnog Saveta o kvalitetu  KAO; 



Sa obrazloženjem da su pozvani predstavnici u poseti van države.  

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Članovi  komisije usvojili su dnevni red.  

 

2. Osvajanje zapisnika sa održanih sednica od   5 i  10.12.2018.god. 

 

 Zapisnici sa dve  sednice, su odobreni bez primedbi,  s predlogom članice komisije Arbërie 

Nagavci, da se iste unapred šalju elektronskim putem. 

 

 

3. Razmatranje izveštaja sa preporukama o Nacrtu zakona br.06/L-073 o statusu 

albanskih obrazovnih radnika Republike Kosova od školske god. 1990/91 do školske 

god. 1998/99; 

 

Ismajl Kurteshi- ova  komisija je dugo vremena radila na Nacrtu zakona br.06/L-073 o  statusu 

albanskih obrazovnih radnika Republike Kosova od školske god. 1990/91 do školske god. 

1998/99, da bi imali primenljivi  zakon i istovremeno bio podnošljiv za državni budžet; 

Stalne komisije Skupštine, razmotrile su izveštaj sa izmenama Funkcionalne Komisije, i utvrdile 

da su predložene izmene u skladu sa Ustavom i primenljivim zakonom,  

ne sadrže dodatne budžetske implikacije i ne krše prava i interese zajednica. 

U nastavku je objasnio da su  iz Ministarstva finansija, koja je u koordinaciji sa Ministarstvom 

rada i socijalnog staranja, zatražile izmene na  tekst Amandmana 2, pozivajući se na član 1. i 

amandman 11 koji se odnose na član 7., gde se radi  o zameni reči "osnovna penzija" sa rečju " 

trenutna penzija", to je zbog uklanjanja dilema u toku primene zakona, imajući u vidu da 

postoje nekoliko penzionih šema. 

Teuta Haxhiu - rekla je da joj nije jasno šta podrazumeva ova predlog promena, zato je zatražila 

da ga pojasni predstavnik Ministarstva finansija. 

 

Albulena Balaj-Halimaj -  podržava predlog Ministarstva finansija zato što pozitivno utiče na 

primenu zakona. 

 

Arbërie Nagavci, -  rekla je da proceduralno imamo pravo da izvršimo ovu promenu imajući u 

vidu da su ovi amandmani  razmotreni  u stalnim komisijama. 

 

Abdyl Salihu, - predložio je da se pozivaju  predstavnici  ministarstva, da razjasne svoj predlog 

da ne bi bilo dilema tokom primene zakona. 

 

 

Fidan Rekaliu- u principu podržava predlog Ministarstva finansija, ali je predložio da pozivaju  

predstavnike ministarstva da pojasne svoj predlog. 

 



Mevlide Shamolli -  u datom predlogu radi se samo o  pojašnjenju i uklanjanju dilema i 

nesporazuma  tokom primene ovog zakona, s obzirom na to da na Kosovu postoje nekoliko vrsta 

penzionih šema, a osnovna penzija znači starosnu penziju ili penziju koja nije doprinosa 

 

Ismajl Kurteshi, - nakon ovih razjašnjenja, zatražilo od članova Komisije da se izjasne 

glasanjem o predlogu za izmenu teksta u Amandmanu 2, pozivajući se na član 1. i na tekst 

Amandmana 11 koji se odnosi na član 7., koji se odnosi na zamenu reči " osnovna penzija  '' sa 

rečjem '' trenutna penzija  ''. 

 

Članovi Komisije  sa 7 (sedam) glasova za i 1 (jednim) glasom protiv podržavaju predložene 

izmene  na amandmane 2 i 11. 

 

 

Driton Caushi -  rekao je da smo naporno radili na ovom nacrtu zakona za koji je bilo mnogo 

primedbi i predloga međunarodnih organizacija u vezi sa finansijskim implikacijama, imajući u 

obzir činjenicu  da komisija nije podržala predlog Ministarstva finansija, smatram da se sa ovim  

predlogom  rizikuje budžet i da je stav PSD-a, da povećanje broja penzionih šema šteti državi, jer 

trebamo razmišljati o budućnosti, a ne samo da tretiramo  određene kategorije, tako da ću u 

ovom slučaju biti  uzdržan. 

 

Arbërie Nagavci - u vezi sa ovim nacrtom zakona dala sam svoj predlog za način nadoknade za 

korisnike u celini, nakon penzionisanja, što komisija nije podržala, stoga ću uprkos podršci 

nacrta zakona u Komisiji  za budžet i finansije, tako da ću u  ovom slučaju biti  uzdržana. 

 

Mufera Sinik,  - rekla je da uprkos činjenici da zajednica koju ona zastupa ne pridobija ništa iz 

ovoga  zakona, redovno je učestvovala u razmatranju nacrta zakona na sednicama komisije, radi 

podrške nacrtu zakona. 

 

Komisija je nakon rasprava, većinom glasova, od šest (šest) za i dva (dva) uzdržana glasa, 

odlučila da izveštaj sa preporukama za Nacrt zakona br 06 / L-073 o statusu albanskih 

obrazovnih radnika Republike Kosova, od školske god. 1990.  / 91. do školske god. 1998/99., 

prosledi  na drugo čitanje. 

 

 

 

4. Razno  

 

Ismajl Kurteshi -- predložio je da na narednom sastanku od 21.12.2018. god, budu pozvani 

predstavnici Državnog Saveta za kvalitet KAO. Članovi komisije su se složili sa ovim 

predlogom. Sledeće pitanje je pokrenulo pitanje zapošljavanja inspektora obrazovanja od strane 

MONT-a bez javnih konkursa i što je u suprotnosti sa Zakonom o inspektoratu obrazovanja,  

istakao je da se mora prethodno proslediti dopis Ministarstvu, radi razjašnjavanja ovih pitanja. 

Dalje je rekao da smo se nekoliko puta obratili dopisima ministarstvu o različitim pitanjima, ali 

za njih nismo dobili nikakve odgovore. 

 

 



Driton Çaushi,-   pokrenuo je pitanje finansijske podrške za NVO Voice of RAE, putem 

amandmana koje će komisija izvršiti  u Predlogu budžeta kako bi se osigurala održivost centara 

za učenje ovih zajednica. 

 

 

Teuta Haxhiu, u vezi s pomenutim predlogom, rekla je, da se poziva ministar MONT-a ,  kako 

bi dobili informacije o tome šta je ministarstvo učinilo za ove  nastavne centre, kako je rečeno da 

je posetio nekoliko od njih. 

 

Arbërie Nagavci – treba pozvati  ministra MONT-a, kako bi razmotrio nacrt budžeta o oblasti 

obrazovanja. Ona je rekla da uprkos povećanju budžeta za obrazovanje od 10%, nema projekata 

koji imaju za cilj poboljšanje kvaliteta obrazovanja. Što se tiče pisma upućenog ministarstvu u 

vezi promene administrativnog uputstva o kriterijumima selekcije direktora i zamenika direktora, 

rekla  je da je ovo pitanje regulisano Zakonom o pred univerzitetskom obrazovanju. 

 

Teuta Haxhiu, - govorila je o zabrinutosti koju je pokrenulo više od 40 studenata koji su završili 

master program u Obrazovnom liderstvu na Edukativnom fakultetu, koji su bili diskriminisani na 

konkursima zapošljavanja za mesto direktora ili zamenika direktora u obrazovnim institucijama, 

a favorizovani su kandidati  koji su završili dvadeset jedan dan obuke. U ovom slučaju izvršena 

su brojna kršenja zakona u smislu organizovanja obuke u javnim institucijama, plaćanja 

nastavnika, dobijanja sertifikata bez prisustva na ovim obukama kao  i kriterijuma za učešće na 

ovim obukama. U tom smislu, tražene su tačne brojke MONT-a i odgovornost za sve one 

uključene u proces. 

 

Albulena Balaj-Halimaj,- rekla je da MONT ima malo uticaja na proces selekcije direktora i 

zamenika direktora, jer u tim komisijama za procenu, MONT je predstavljen  samo sa jednim  

članom, a glavnu ulogu odigrava  gradonačelnik, jer je glavno lice koji potpisuje. Što se tiče 

postavljenih pitanja, većina njih su odluke prošlih ministara, a sadašnji ministar vrši neophodne 

izmene administrativnog uputstva kako bi prevazišao ove nepravilnosti. Ona je rekla da je dobro 

početi sa izmenama i dopunama Zakona o pred univerzitetskom obrazovanju, a potom  

administrativna uputstva  izdati na njegovoj osnovi, jer je nepravedno izjednačiti obuku od 

dvadeset jednog dana  sa master programom na Edukativnom  fakultetu. 

 

 

Arbërie Nagavci -  pitanje obuke kao kriterijuma za izbor direktora i zamenika direktora 

predviđa se  Zakonom o pred univerzitetskom obrazovanju, posebno u članu 34. Sledeće pitanje 

pokrenulo je pitanje izbora obrazovnih inspektora u opštini Mališevo bez pravne osnove. 

 

 

 

Teuta Haxhiu - rekla da stoji iza njenog mišljenja da favorizovanje dvadeset jednodnevne obuke, 

koja se često vrši  za ličnu dobit od strane različitih NVO, u odnosu  sa master programom je 

nepravedno  i za to ću zatražiti pismeni izveštaj od MONT. 

 

Sednica je završena u 12:30.časova 

Pripremio: 



Pomoćno osoblje komisije.  

                                                                                                        Predsednik  komisije ,                                                                                                                                                    

Ismajl Kurteshi  


